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Vážení spoluobčané, 
nový rok 2023 nám již v  lednu přinesl 
spoustu změn. Z pohledu naší obce se nám 
podařilo úspěšně zkolaudovat stavbu v naší 
základní škole. Půdní vestavbou vznikly 
nakonec tři odborné učebny – jazyková 
a přírodovědná laboratoř a další počítačová 
učebna. Je zajištěna bezbariérovost zadní 
rampou a výtahem do 3. NP – podkroví. 
Celkové náklady byly ve výši 
25 439 253,51  Kč. Z  vlastních zdrojů 
15 235 911,75  Kč (10 miliónů čerpáno 
z úvěru a zbytek z vlastních zdrojů). Do-
tace Ministerstva pro místní rozvoj je ve 
výši 10 256 066,88 Kč. V rámci této stavby 
bylo opraveno i 2. NP (1. patro) a byly vy-
měněny všechny vnitřní dveře za protipo-
žární. Zveme na Den otevřených dveří ZŠ 

Libiš dne 22. března 2023, přijďte se podí-
vat. Řešíme i zkapacitnění školní kuchyně 
a jídelny. Rozšíření kapacity bychom po-
třebovali zrealizovat ještě letos. Větší kapa-
cita by zajistila obědy nejen pro všechny 
děti a žáky a personál obou škol, ale nabídla 
by opět stravování pro naše seniory. (V sou-
časné době nemáme obědy pro personál 
mateřské školky, ani pro seniory z obce.) 
Mnoha jednáními se podařilo úspěšně do-
hodnout spolupráci s městem Neratovice 
a základními školami ohledně přijímání li-
bišských žáků přestupujících na II. stupeň 
ZŠ. Dohodu by mělo schválit zastupitelstvo 
začátkem března. 
Výstavba parku Špičákova zahrada je téměř 
v závěru. Zahradou povede dendrologická 
stezka, kde nejen děti mohou pozorovat 

proměnu stromů během roku. Věřím, že si 
cestu do parku najde širší veřejnost díky 
dalším nabízeným aktivitám. Trávníkové 
plochy budou dokončeny v  závislosti na 
počasí, tuto začínající krásu odhadujeme na 
květen. Slavnostní otevření parku je stano-
veno na 17. června 2023. V tento den pro-
běhnou oslavy 700 let, které uplynuly od 
první zmínky o Libiši.  
S ORLEN Unipetrol RPA s.r.o. se zapojíme 
do projektu Spolana lidem, kdy všichni ob-
čané naší obce budou mít možnost v bře-
znu hlasovat o  jednom ze tří navržených 
projektů. Vítězný projekt bude podpořen 
1 000 000,-Kč právě od zmíněné společ-
nosti a měl by být zrealizován do konce to-
hoto roku.  
Chystáme společně spoustu dalšího, 
o čemž se dočtete dále. Přeji Vám krásný 
příchod jara v našem Polabí. 

Pavlína Komeštíková, starostka

Z jednání rady a zastupitelstva obce
Informace z jednání Rady obce Libiš  
n Schválili jsme výměnu kabeláže veřej-
ného osvětlení u lesní cesty u nedaleké uby-
tovny Špalík z ul. Železniční (kabely zde 
po realizaci odcizil neznámý pachatel – 
škodní událost byla hlášena Policii ČR a již 
jsme obdrželi plnění od pojišťovny). 
n Řešíme všechny odlehlejší lokality 
a bezpečnost (veřejným osvětlením i ná-
hodným monitorováním hlídkou Policie 
ČR). 
n Jednali jsme o možnosti uzavření veřej-
noprávní smlouvy s Městskou Policií Ne-
ratovice – zatím bezúspěšně. 
n Od 1. 2. 2023 se o 2 osoby zvýšil počet 
zaměstnanců na trvalý pracovní poměr 
(TPP) – pracovní pozice technik údržby 
(změna právního vztahu stávajícího doda-
vatele v oblasti údržby) a o 2 dodavatele 
snížil. Nyní pro obec pracuje p. Loš, p. Vo-
bruba a p. Šerák na TPP, p. Kriml, p. Trédl, 
p. P.  a M. Jurčovští dodávají další práce 
a služby.  
n Od 1. 2. 2023 se uzavřela nová smlouva 
o  zajištění bezpečnosti práce a  požární 
ochrany (původní dodavatel zemřel) s vy-
branou firmou Ing. Jiří Nalezínek , Řepín-
ská 2429/1, 276 01 Mělník (kompetence 
starostky). 
n Byla ukončena spolupráce s p. Tachecím 
a pronájem nebytových prostor Na Potoce 
22, Libiš pro technické vybavení obce. 
n Byl schválen Dodatek o výpůjčce garáže 
TJ Sokol Obci Libiš pro uskladnění tech-
nického vybavení obce za 1,-Kč. 
n Nechali jsme zpracovat odborné vyjá-
dření k  oznámení záměru „Průmyslové 
Centrum Neratovice (PECEN)“ – spalovna 
odpadů v místě bývalé střiže – se zástupci 

budou jednat všichni zastupitelé dne 27. 2. 
2023 na obecním úřadě. Až to bude možné, 
bude záměr představen širší veřejnosti. 
n K zasílání novinek z oficiálních webo-
vých stránek se může každý přihlásit na 
newsletter@libis.cz. 
n Bude dokončen poklop studny parčíku 
Za Váhou firmou SUNAP s.r.o. Neratovice, 
který se začal řešit již v minulosti. 
n Byl svěřen movitý majetek v hodnotě 
1.538.973,76 Kč v souvislosti s realizací 
stavby „Půdní vestavba“ ZŠ Libiš. 
n Byla schválena příprava stavby a výbě-
rového řízení na zhotovitele Chodník Měl-
nická ulice, autobusová zastávka a  na 
komunikaci Pod Silnicí. 
n Byly schváleny jednotlivé díly pozemků 
zahrádek na Vojtěšské k pronájmu. 
n Byl schválen prodej vozidla AVIA (rok 
výroby 1988) registrační značky 6E3 1014 
na základě odborného vyjádření. Zájemce 
může svou nabídku doručit na obecní úřad 
do 15. 3. 2023. 
 
Z jednání zastupitelstva 
Zastupitelstvo schválilo přebytkový rozpo-
čet na rok 2023. Příjmová strana činí 
59 222 540 Kč, výdajová strana činí 56 996 
540,00  Kč a  financování je ve výši  
-226 000 Kč. Přebytek je určen na splátky 
jistiny úvěru z předchozích let. Zastupitel-
stvo zahajuje tyto stavby: „Chodník  Měl-
nická – Pod Silnicí“, „BUS zastávka – 
ŠTAC – směr Mělník“, „Veřejné osvětlení 
tří zastávek BUS – Pražská“.  
Zastupitelstvo obce Libiš schválilo tyto 
příspěvky pro rok 2023:  
n na provoz pro PO MŠ Libiš vč. odpisů 
1 853 000 Kč a na průlezku 294 000 Kč. 

n na provoz pro PO ZŠ Libiš, okres Mělník 
vč. odpisů 2 412 592 Kč a na interaktivní 
tabuli a obměnu serveru 213 408 Kč. 
n ZO ČZS Libiš dotaci ve výši 640 000 Kč 
na pásový lis. 
n TJ Sokolu Libiš z.s. na zajištění provozu 
a údržby sokolovny a areálu TJ Sokol Libiš, 
z.s.ve výši 2 800 000 Kč a na činnost TJ 
Sokol Libiš, z.s. 980 000 Kč. 
n Českému svazu včelařů, z.s. - ZO Libiš 
dotaci na činnost 10 000 Kč. 
n Charitě Neratovice dotaci na sociální 
služby u klientů z Libiše, poskytované dle 
zákona o sociálních službách ve znění poz-
dějších předpisů ve výši 600 000 Kč. 
n Domu Kněžny Emmy – domovu pro se-
niory v Neratovicích dotaci na úhradu části 
provozních nákladů vynaložených na pobyt 
občanů obce Libiš ve výši 100 000 Kč. 
n SH-ČMS Sbor dobrovolných hasičů 
Libiš dotaci na provoz spolku ve výši 
369 000 Kč a na činnost mladých hasičů  
ve výši 300 000 Kč. 
n Společnosti Nuovodent Mělník s.r.o. fi-
nanční dar ve výši 58 325 Kč na zajištění 
dentální pohotovosti občanům z Libiše. 
n Rozpočet Sociálního fondu obce Libiš 
pro rok 2023 ve výši 110 000 Kč a odměny 
předsedkyni a  členkám sociální komise 
s účinností od 1. ledna 2023 do 31.12.2023. 
n Zastupitelstvo daruje ZO Českého za-
hrádkářského svazu Libiš, IČ: 67674828, 
se sídlem Mělnická 579, Libiš, PSČ 277 11 
myčku nádobí (pořizovací cena: 40 612 Kč, 
odpisy: 4 407 Kč, zůstatková cena: 
36 205 Kč), která byla jako nepotřebná vrá-
cena příspěvkovou organizací Základní 
školou Libiš. 

P. Komeštíková

Úvodník starostky
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Blahopřejeme  
spoluobčanům, kteří 
oslavili významná jubilea 
Leden 2023 

Dohnanský Štefan, Jelínková Eva,  
Ráček Jiří, Schöttner Adolf,  
Kusková Václava, Knotková Eliška, 
Hausmanová Miloslava 

Únor 2023 
Bučko Jaroslav, Dittlová Dana,  
Jirátková Dana, Mládek Ivo,  
Holub Karel, Vostřáková Blaženka,  
Čepelák Ferdinand, Kopecká Helena,  
Havlová Květoslava

Vítáme nové občánky 
Novým občánkem naší obce je:  

* Placzková Stella 
Vítáme ji s přáním, aby se jí na světě mezi 
námi v Libiši líbilo a ve zdraví dobře žilo.

Pozvánka na zastupitelstvo
Zveme na 4. zasedání Zastupitelstva obce Libiš dne 6. března 2023 od 18 hod v za-
sedací místnosti obecního úřadu. V zastupitelstvu došlo dosud k těmto změnám: 
za sdružení Občané Libiše odstoupil pan Marcel Eder, odstoupil i následující pan 
Ivo Pazdera. Mandát přijal pan Zdeněk Mráz ml.. Za stranu Starostové a nezávislí 
odstoupil pan Tomáš Štěpán, mandát obsadil náhradník pan Vladimír Liebezeit.

Odešla bývalá místostarostka  
paní Miloslava Hlavatá
V pátek, 3. února 
2023, jsme se 
v  obřadní síni 
v Lobkovicích na-
posledy rozloučili 

s  paní Miloslavou Hlavatou, bývalou 
místostarostkou obce Libiš. Paní Milo-
slavu Hlavatou si budeme všichni pa-
matovat jako úžasnou a  milou ženu, 
obětavě pracující s paní starostkou Jin-
drou Hudcovou ve vedení naší obce. Pa-
mětníci budou mít její práci spojenou 
hlavně s ničivou povodní v roce 2002. 
V těchto, pro obec a pro její obyvatele 
těžkých chvílích, se její ochota, oběta-

vost, lidskost a dobrý charakter proje-
vily v maximální možné míře. Napo-
sledy se poklonit její památce přijel 
i Mgr. Petr Škop, který s ní a se svými 
vojáky, jako velitel vojenské jednotky, 
prožíval v Libiši těžké dny povodní a se 
kterým ji pak pojilo doslova doživotní 
pouto. A tak hezky, jak na ni pan Petr 
Škop v den posledního rozloučení u nás 
na úřadě vzpomínal, věřím, že na ni bu-
deme vzpomínat všichni, kteří jsme 
paní Miloslavu Hlavatou poznali. 
Upřímnou soustrast rodině a čest její pa-
mátce.  

J. Holinová
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Sociální komise pravidelně navštěvuje 
naše jubilanty a  má za sebou i  první 
svatbu, konanou v budově naší knihovny. 
Doposud se všechny libišské svatební ob-
řady konaly buďto v  zahradách, nebo 
jiném venkovním prostoru. Novomanže-
lům Fuknovým blahopřejeme a všichni 
jim přejeme na společné cestě životem 
jen to krásné. Jsme moc rádi, že svůj 
slavnostní den prožili právě u nás v Li-
biši. 

Na konci roku 2022 zpracovala sociální 
komise vyúčtování příspěvků hendikepo-
vaným dětem, kterým každý rok obec 
Libiš přispívá na rehabilitační pomůcky, 
na léčbu či potřebnou péči. Příspěvek pro 
každé dítě je ve stejně dané výši a je mož-

nost tuto obecní dotaci čerpat i v průběhu 
roku. Nevyčerpaná částka dotace se 
dětem zúčtovává na konci kalendářního 
roku. Příspěvky jsou vypláceny na hen-
dikepované děti, potřebující nadstan-
dartní péči. Pokud bychom v obci Libiš 
měli dítě, které ještě není do tohoto pro-
gramu přihlášeno a příspěvek zatím ne-
pobírá, budeme velice rádi, když se 
s námi rodiče dítěte spojí a se svojí situ-
ací nás seznámí. 

Stavební komise pravidelně řeší 
žádosti občanů, problematiku 
nových lokalit rodinných domů 
i stížnosti ve stavební oblasti. 
Kulturní komise pokračuje 
v  akcích, na které se někteří 
z Vás již určitě těší. Od března 
pokračují již tradiční nedělní 
RETRO ČAJE, na 8. 3. 2023 je 
naplánované jarní HUDEBNÍ 
SETKÁNÍ. Krásné písničky 
budou tentokrát v podání PE-
PÍNA MATURY a  ROSE 

BANDU Zbyňka Paličky. Plánujeme di-
vadelní představení Nového divadla Měl-
ník i  dětské divadelní představení. 
Komise začíná připravovat červnovou 
kulturní slavnost. 

J. Holinová 

Komise obce Libiš

Informace z obce 
V  posledních dvou měsících loňského 
roku jsme řešili stížnost občanů, že jim 
na emailové adresy nechodí informace ze 
stránky obce, byť mají svou adresu při-
hlášenu. Opravdu to nefungovalo. Vše 
jsme řešili s  pracovníkem spravujícím 
webovou stránku Obce Libiš, byl domlu-
ven systém, jakým budou informace ob-
čanům na emaily chodit a vše bylo na 
přelomu roku zprovozněno. Ze stránky 
obce nyní chodí každý den po ukončení 
pracovní doby odkazy, kde si příjemce 
informací vybere pouze tu informaci, 
která ho zajímá. Snažili jsme se systém 
zavést tak, aby občané nemuseli prochá-
zet informace, které je třeba nezajímají. 
Za Vaši zpětnou vazbu o fungování od-
běru těchto zpráv budeme rádi. J.H.

Varovný systém při 
úniku ve Spolaně  
Neratovice 
Při minulém úniku ve Spolaně Nerato-
vice jsme odpovídali na dotazy, proč 
jsme únik nehlásili obecním rozhlasem. 
Jednalo se o únik, který nepřesáhl hranice 
závodu, v tomto případě není vyhlášeno 
občanům Libiše žádné varování. V pří-
padě, že by byl únik látek mimo areál 
a zasáhl obec, je Spolana přímo napojena 
na náš rozhlas a bude občany Libiše tímto 
způsobem varovat a o havárii informovat.  

J.H. 
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V  posledních týdnech minulého roku 
jsme se dozvěděli o chystaném záměru 
s názvem PECeN – Průmyslové Energe-
tické Centrum Neratovice, kdy na místě 
současného provozu střiže v areálu Spo-
lany Neratovice má po jeho demolici stát 
nová spalovna odpadů. Termín, kdy jsme 
se měli jako obec k záměru vyjádřit, byl 
do 13. 12. 2022. Dle zákona, ale velice 
krátký. Téměř okamžitě jsme požádali 
o spolupráci odborníky v tomto odvětví, 
pana ing. Jana Demla a paní ing. Zuzanu 
Komárkovou. Oba se hned začali předlo-
ženým projektem zabývat a s jejich po-
mocí podala obec Libiš Ministerstvu 
životního prostředí své vyjádření. Cituji 
Vám jen závěr vyjádření: Obec Libiš ne-
vyjadřuje souhlas s oznámením záměru 
a požaduje návrhy snižující vliv v oblasti 
emisí na životní prostředí a zejména pak 
v  oblasti dopravy. Je škoda, že ne 
všechny dotčené územní samosprávné 
celky a dotčené správní úřady se ve zjiš-
ťovacím řízení vyjádřily (nebo se nestihly 

vyjádřit). Závěr zjišťovacího řízení je vy-
věšen na stránkách obce Libiš, je i k na-
hlédnutí na obecním úřadě. Abychom 
dokázali vše, co se týká záměru postavit 
v Libiši spalovnu odpadů, co nejlépe po-
soudit, snažíme se získat co nejvíce in-
formací, co všechno by to pro naši obec, 
pro život v naší obci a pro životní pro-
středí znamenalo. Pokud bychom měli 
důvěru v předložený projekt systému spa-
lování a věřili v moderní technologie, kdy 
podle informací, které nám předložili zá-
stupci společnosti FCC na prvním, 
a zatím jediném, jednání, by neměla spa-
lovna život v naší obci zatížit, zůstává zde 
řada dalších otázek, na které musíme hle-
dat odpověď. Trápí nás, že v  dopravní 
studii řeší naši zátěž dopravou jen okra-
jově, neřeší zpětný odvoz škváry a po-
pílku, emise z  dopravy. Studie uvádí 
malou dopravní zátěž, ale neřeší, že již 
teď je dopravní situace na hranici únos-
nosti. A už vůbec nepočítá s případným 
navýšením kapacity spalovny…. (kapa-

cita stávajících spaloven byla skoro vždy 
navýšena). Snažíme se získat i informace 
z jiných regionů, ptáme se na jejich zku-
šenosti, jednáme s organizací, zabývající 
se problémy spaloven odpadů, jejich 
množstvím u  nás i  jejich dopadem na 
naše životní prostředí. Snažíme se dělat 
vše pro to, abychom byli na příští jednání 
se zástupci FCC, které se uskuteční dne 
27. 2. 2023, co nejlépe připraveni a oni 
nám mohli na naše otázky odpovědět. 
Věřím, že zástupci investora naše obavy 
z toho, že spalovna odpadů v naší obci 
zhorší dopravní situaci, kvalitu života 
v obci a  již takto zatížené životní pro-
středí, pochopí, a budeme o těchto  závaž -
ných problémech jednat. Velice děkuji 
Vám všem, kteří jste se společně s námi 
začali touto problematikou zabývat. Dě-
kuji ing. Janu Demlovi a ing. Zuzaně Ko-
márkové za odbornou pomoc, 
zastupitelům, radě obce a  občanům za 
vážný a opravdový zájem.  

J. Holinová

Rubrika: Chci vám napsat... 
Napište nám, co vás v naší obci trápí, nebo naopak, co máte rádi a co vám dělá radost. 
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Rozhlas 
Na facebookové stránce jsme si všimli stížností na hlasitost obecního rozhlasu. Pro-
tože jsem věděla o kterou konkrétní ulici jde, u vysílače jsme společně s pracovnicí 
úřadu, paní Radkou Novákovou, snížily hlasitost a jsme v kontaktu s občany, které 
hlasitý rozhlas obtěžoval. Po zkoušce můžeme s hlasitostí vysílače ještě samozřejmě 
pracovat. Jsme rádi, když se dozvíme o problému, o věci, která Vám v obci vadí, nebo 
Vám znepříjemňuje či komplikuje život. Jsme například rádi za upozornění, že je 
v budce na knížky v ulici školní opět rozbité sklo. (To jsme nahradili plexisklem). Na 
řadu menších problémů, co se týká provozu obce, nás velice zodpověďně upozorňují 
i  pracovníci údržby obce, jejichž součinnost je perfektní. Nedokážeme vyřešit 
všechno, ale určitě se o nápravu pokusíme. Pokud Vás bude něco v obci trápit, zavo-
lejte nám. To, že jsem se o problému s rozhlasem dočetla ve facebookové diskuzi byla 
spíš náhoda. J. Holinová

 
HUDEBNÍ SETKÁNÍ 

Ve středu 8. března 2023 
od 17. 00 do 20. 00 hodin 

sokolovna Libiš 

PEPÍNO MATURA 
ROSE BAND
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Zima v naší MŠ
V lednu jsme se v chladném zimním ob-
dobí věnovali pozorování ptáčků, kteří 
vyhledávali něco dobrého k zobu na naší 
školní zahradě. Společně s  dětmi jsme 
poznávali některé druhy ptáků, kteří u nás 
přezimují. V publikacích jsme vyhledá-
vali informace o jejich výskytu, krmivu, 
rozmnožování i zvycích. 
Nabyté znalosti jsme využili při výrobě 
přírodních krmítek z  dýní, které nám 
zbyly ještě z Halloweenu. 
Děti se zápalem dýně vydlabaly a napl-
nily ptačím zobem. Následně jsme je roz-
místili v okolí mateřské školy. Z dálky 
jsme pak netrpělivě jedno krmítko pozo-
rovali. Přílet ptáčka děti hned komento-
valy a  radovaly se, jak mu chutná. 
Postupně se děti naučily, že musí zůstat 
tiše, aby ptactvo svým křikem nevypla-
šily. 
O ptáčcích jsme se naučili i řadu písni-
ček, které jsme využívali při hrách a dal-
ších činnostech. Naše šatny pak zdobila 
i úžasná výtvarná dílka, kdy se děti ne-
bály využít různých technik a nezapom-
něly ani na detaily pírek či barevné 
„čepičky“ na hlavách datlů. 
Během měsíce ledna se nakrátko poště-
stilo a napadlo trochu sněhu. Děti měly 
i z malého poprašku velkou radost a ve-

sele dováděly, bez ohledu na zeboucí 
ruce. Kreslily klacíky do sněhu jednodu-
ché obrázky, z každé trošky sněhu vytvá-
řely koule, ale třeba i další geometrická 
tělesa. A když sníh roztál a všude bylo 
bláto? Věřte, to dětem vůbec nevadí. I to 
má své kouzlo, získávají jistotu pohybu 
v  nesnadném přírodním terénu, učí se 
vnímat, pozorovat a  objevovat skryté 
možnosti přírodních materiálů i v tomto 
proměnlivém období. Narazili jsme i na 
pár tajuplných zvířecích stop v blátě. Děti 
skoro s detektivním zápalem zkoumaly, 
které zvíře to tu přeběhlo přes cestu. 
Názorností a přímým prožitkem posilu-

jeme znalosti dětí a  probouzíme jejich 
vztah a pocit odpovědnosti k prostředí, ve 
kterém žijeme. Krajina kolem nás nám 
slouží jako ta nejkrásnější učebnice. 
Poslední lednový týden proběhl ve všech 
třídách ve znamení masopustního veselí. 
Vyprávěli jsme si o lidových tradicích to-
hoto období, děti modelovaly masopustní 
koláče a  vyráběly si tradiční masky. 
Vrcholem byl karneval, kde nechyběla 
promenáda všech koníků, medvědů, ove-
ček, kočiček i pejsků a veselý tanec. 
 

Přejeme všem krásné zimní dny.

Leden, první měsíc v novém roce, je tu. 
Žáci se po vánočních prázdninách vrátili 
do školních lavic odpočatí a plní dojmů 
z Vánoc. Někteří z nich se zúčastnili Tří-
králové sbírky, probíhající pod záštitou 
Charity Neratovice. Jen v Libiši vybrali 
společně s paní vychovatelkou Janou Ku-
bešovou 12 196 Kč. Celkem se do kasi-
ček povedlo nasbírat 170 103 Kč. 
Druhý lednový týden jsme již pracovali 
podle zaběhnutého řádu. Dne 12. 1. 
k nám zavítal pan Dominik Horn, profe-

sionální záchranář a lektor první pomoci. 
Vysvětlil a názorně předvedl žákům 4. 
tříd, a nejen jim, vše, co je třeba k po-
skytnutí první pomoci. Nikdy totiž ne-
víme, kdy takovou pomoc budeme 
potřebovat a  je možné, že již nyní se 
někdo z řad žáků nechal inspirovat pro 
výběr svého budoucího povolání. Celý 
projektový den byl velice dobře veden, 
vše bylo srozumitelné a velmi zajímavě 
podané. Co děti bavilo nejvíce? Samo-
zřejmě to, že si mohly spoustu věcí samy 

vyzkoušet. Věříme, že naše spolupráce 
s panem Hornem bude pokračovat i v bu-
doucnu. V lednu jsme si také užili,, Den 
dvojčat“, další z  projektových dnů 
SCHOOLS UNITED.. Zapojili se nejen 
žáci, ale i učitelský sbor a akce se po-
vedla. V  rámci tohoto projektu nás 
v únoru čeká,, Den šílených účesů“, na 
který se už teď všichni moc těšíme a jsme 
zvědaví, co naši žáci vymyslí. 
Důležitou součástí školního roku je polo-
letní vysvědčení. Asi nejvíce se na své 

V novém roce ve škole
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Reportéři Dětského rádia Mělník 
mnohdy nemají jednoduchá témata. Jed-
ním z nich je i samotné téma holokaustu. 
Naše libišská reportérka Terezie se spo-
lečně se studenty a pedagogy z Gymnázia 
Františka Palackého z Neratovic vydala 
na exkurzi do Terezína. Natočila několik 
rozhovorů, které i pro nás dospělé jsou 
velice těžkým tématem se stále otevřenou 
ranou historie našich předků. 
První rozhovor je zaznamenán s paní prů-
vodkyní Janou Sumičovou. Ta nás pro-
vedla nejen historií, objekty, ale také 
svým pohledem na dané období ve srov-
nání s  dnešní dobou. Úžasně se svým 
podmanivým hlasem dokázala porovnat 
velmi brilantně období covidu a komuni-
kace s přeživšími pamětníky holokaustu. 
Popisuje pocity, kdy se jich zeptala: Jak 
se jim v této době daří? Nikdo z nich si 
nestěžoval. Vždy byli dobře naladěni 
a odpovídali v duchu „Mám plnou led-
nici, teplo a střechu nad hlavou“. Sou-
časní lidé si stěžovali den co den. 
Nemohli za kulturou, do restaurací a vy-
užívat jiné zájmové aktivity. Paní Sumi-
čová nás upozornila k  zamyšlení nad 
složením hodnotového žebříčku a pohled 
na život několika generací. 
Skvělým vyprávěním o  nelehké době 
nám poskytla pamětnice paní Evelina 
Merová. Optikou malé holčičky vypráví 
své zážitky děvčete se žlutou hvězdou. 

Transporty a život v Terezínském ghettu, 
Osvětimi, až po konec války, osvobození 
a vracení se již bez svých rodičů do běž-
ného života. 
Poslední rozmluvou byla reportáž se stu-
denty gymnázia z Neratovic po uskuteč-
něné prohlídce památníku. Pro všechny 
to byl silný zážitek plný emocí. 
Záznamy si můžete poslechnout na pod-
castech Dětského rádia Mělník 
https://detske-radio-melnik.webnode.cz/.

Děti se seznámily s osudy lidí v Památníku Terezín
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první vysvědčení těší naši prvňáčci. Od-
měnou za práci pro děti budou pololetní 
prázdniny v pátek 3. 2. Žáci se již nemo-
hou dočkat i prázdnin jarních ve dnech 
13.–17. 2. Také o prázdninách je důležitá 
bezpečnost našich dětí, proto nás navštíví 
Městská policie Neratovice a  v  rámci 
akce BESIP je poučí o bezpečném cho-
vání při cestě do školy. 
Po prázdninách si naši čtvrťáci a páťáci 

mohou vyzkoušet své dovednosti a zna-
losti v  matematické soutěži Pangea. 
Čtvrté třídy pak jistě potěší Cesta do pra-
věku v Městském muzeu Kralupy nad Vl-
tavou. Žáci první a  druhé třídy zakusí 
slavnostní atmosféru pražského Rudol-
fina, kde je pozvou na cestu hudebníci 
České filharmonie v  představení s  ná-
zvem Vláčkem za Dvořá(č)kem. 
Na závěr bychom chtěli pozvat rodiče 

a budoucí prvňáčky k letošnímu zápisu 
do 1. tříd, který se uskuteční ve čtvrtek 
13. 4. 2023 od 14:00 – 17:30. Více infor-
mací k zápisu naleznete na stránkách naší 
školy. 

Za kolektiv ZŠ Libiš  
Mgr. Lenka Bláhová  

a Kristýna Kopačková 

LIBIŠSKÉ  
RETRO ČAJE 

Na nedělní RETRO ČAJE se skupinou 
BONUS Pavla Pilaře se můžete těšit 
opět každou poslední neděli v měsíci 
od 15. 00 do 18. 00 hodin. Začínáme 
26. března 2023.
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Zimní příprava A mužstva Sokola Libiš 
byla započata v pondělí 9. ledna 2023 na 
umělé trávě. Prvního dne se do přípravy 
hlásilo 18 fotbalistů, kteří začali ihned 
polykat náročné fyzické dávky. Celý 
leden jedeme v režimu čtyř tréninkových 
jednotek během týdne plus přátelské 
utkání. Za celý cyklus zimní přípravy 
bude realizováno hned devět přátelských 
zápasů, kdy jsme do uzávěrky zatím se-
hráli tyto zápasy: FK Motorlet Praha-
Sokol Libiš 4:2 (1:2), FC Slovan 

Velvary-Sokol Libiš 4:1(2:1) a  Sokol 
Libiš-FC Přední Kopanina 5:4 (1:2). 
Ještě nás před samotným úvodním jarním 
kolem na Meteoru čeká spousta práce 
v podobě fyzické a herní přípravy. V sou-
časné době zároveň zkoušíme nové po-
sily (ať už nově příchozích či vlastních 
odchovanců) do týmu a věříme, že za je-
jich přispění dojde ke zlepšení výsled-
kové podoby a  záchraně mužstva 
v divizi B. 

Trenérský tým Sokol Libiš

Zimní příprava Sokol Libiš „A”

Mladší žáci
Začali jsme zimní přípravu hned na za-
čátku ledna. Během této přípravy jsme 
odehráli halové turnaje v  Kralupech 
s umístěním na pěkném 2. místě a další 
v Neratovicích, kde jsme se umístili na 3. 
místě. Dále nás čeká během ledna a února 
zimní liga mladších žáků na Mělníku, 
kde odehrajeme celkem 5 utkání na vel-
kém hřišti v  hracím formátu 8+1. Za 
tento turnaj jsem jako trenér moc rád 
a  chtěl bych tímto poděkovat vedení 
klubu a šéftrenérovi Filipu Mírkovi, že 
nám toto umožnili a nechali přihlásit náš 
tým v  této lize. Během zimní přípravy 
nás ještě čeká spousta přátelských utkání, 
do kterých se snažíme postupně zapraco-
vávat všechny děti naší kategorie, které 
nemají ještě tolik zkušeností, ale mají 
chuť a radost z fotbalu a to je to hlavní. 
Jsem velmi rád, že v  tuto chvíli máme 
k dispozici celkem 23 dětí, což je snad 
historicky největší počet v  této věkové 
kategorii a doufám, že se nám podaří do 

budoucna postupně obsazovat takto i děti 
ostatních kategorií. Cílem do jarní sezóny 
je udržet si pěkné druhé místo v okres-
ním přeboru. Naší snahou je udržet děti 
v našem klubu u fotbalu, který všechny 
baví a mají z něho radost. 

 
Michal Krejčí - trenér mladších žáků

Starší přípravka
Kluci a holky ve věku 10–11 let začali 
svou zimní přípravu již první lednový 
týden. Absolvujeme každý týden dva tré-
ninky venku a jeden v libišské sokolovně. 
I toto družstvo se zúčastnilo několika ha-
lových turnajů a některé nás ještě čekají. 
Tyto turnaje mají svou atmosféru a děti 
se na každý zápas moc těší. Dokázali 
jsme si, že dokážeme hrát prakticky 
s každým a chuť z vítězství v zápase je 
pro všechny novou motivací do další části 

fotbalové sezony. Do tohoto týmu přišly 
další děti, které mají obrovskou chuť 
a snahu se něčemu naučit, což je skvělé. 
Jsem moc rád, že se nám mládežnická 
hráčská základna rozrůstá i v této věkové 
kategorii. Věřím, že pokud s dětmi doká-
žeme trpělivě pracovat, jsme schopni jim 
nabídnout mnoho radosti z  pohybu 
a spoustu krásných zážitků. 
 

Filip Mírek - trenér starší přípravky 

Fotbalová mládež 
TJ Sokol Libiš 
Vážení čtenáři, předem bych Vám chtěl 
dodatečně popřát vše nejlepší do nového 
roku 2023. Přeji Vám jménem trenérů, 
asistentů, všech členů jednotlivých reali-
začních týmů, ale i jménem mladých fot-
balistek a  fotbalistů, především pevné 
zdraví. Jsem rád, že i v zimním tréninko-
vém období se řady našich sportujících 
dětí rozrůstají téměř ve všech věkových 
kategoriích. Přesto je třeba naši libišskou 
fotbalovou rodinu dále rozvíjet, a  to je 
především na nás dospělých. Pokud by 
měl někdo zájem a chuť nám s trénová-
ním mládežnických týmů pomoci, bu-
deme rádi, když přijdete mezi nás. 
Přípravkové kategorie skončily v  roce 
2022 s tréninky před vánočními svátky. 
Ihned se začátkem nového roku pustily 
do trénování. Přestávka byla poměrně 
krátká, ale nadšení a radost v prvních tré-
nincích letošního roku ukázaly, že děti se 
na sebe a fotbal opravdu těšily. Všechny 
naše týmy jezdí po halových turnajích, 
kde sbírají nové zkušenosti. Poznávají ra-
dost z vítězství a smutek z proher. Ale jak 
všichni dobře víme, to všechno do našich 
životů patří a tyto zkušenosti jsou pro je-
jich lidský rozvoj důležité. Děti i v tomto 
období trénují pravidelně třikrát v týdnu, 
kdy využíváme především malé hřiště 
s umělým povrchem a naší sokolovnu. 
Také se střídáme ve využití tělocvičny 
Neratovického gymnázia, které využí-
váme především k přátelským utkáním 
s jinými týmy našeho okresu. Všichni se 
už ale těšíme, až budeme moci vyběhnout 
na naše travnaté hřiště. 

Filip Mírek  
šéftrenér fotbalové mládeže
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Mladší přípravka 

V lednu jsme se účastnili turnaje v Nera-
tovicích v  hale na místním Gymnáziu, 
kde jsme skončili po krásném a bojov-
ném výkonu na prvním místě z 10 týmů. 
Ve finále jsme přehráli Litoměřicko vý-
sledkem 3:0. V zimní přípravě jsme ab-
solvovali 
ještě další dva turnaje, kde jsme shodně 
vybojovali 2x druhé místo. V zimní pří-
pravě trénujeme 3x týdně, z  toho 2x 
venku na UMT. Na poslední únorový ví-
kend máme naplánovaný u nás v Libiši 
turnaj mladší přípravky. V  této sezóně 
máme také naplánovaný sparťanský tré-
nink pod vedením naší trenérky a dalších 
holek z  fotbalového klubu AC Sparta 
Praha. 

Natálie Šťastná  
asistentka trenéra mladší přípravky

Nový rok začala minipřípravka trénovat 
jako první a  to hned 2. ledna, tak aby-
chom natrénovali na nadcházející turnaj, 
který se měl konat 14. 1. v Běchovicích. 
Turnaj byl bohužel zrušen ze strany po-
řadatele a tak jsme 
museli hledat náhradu. To se podařilo 
a 21. 1. jsme si udělali výlet do Říčan. Ve 
skupině jsme dokázali porazit SK Zele-
neč 6:1, následně jsme remizovali 1:1 
s TJ Sokol Královice a na závěr jsme zví-
tězili nad Kameným Přívozem 5:0. Ze 
skupiny jsme postoupili z prvního místa. 
V semifinále se nám podařilo zvítězit nad 
Spartakem Hrdlořezy 4:1. Finálový zápas 

byl velmi těžký, ale nakonec jsme v něm 
porazili Slavii Jesenice 1:0 a slavili jsme 
1. místo na tomto turnaji. 
I  budoucí měsíc nás čekají další pří-
pravné turnaje, na které se budeme při-
pravovat pravidelně 3x týdně (PO, ČT 
a PÁ – více informací na www.sokolli-
bis.cz). Pokud máte doma malého fotba-
listu/ku narozeného v  roce 2016 nebo 
2017, který má zájem doplnit náš tým, 
tak se přijďte podívat na náš trénink. 

 
Peter Chorvát 

trenér Minipřípravky

Obnovený zimní turnaj na libišské umělé 
trávě za účasti šesti týmů vyhrál v sobotu 
14. ledna jeden ze dvou týmů libišského 
dorostu. Na druhém místě se umístil tým 
z  Obříství a  třetí místo bralo mužstvo 
Hospůdka Libiš. Jsem moc rád, že se tur-
naj povedlo obnovit. Myslím, že se tenhle 
systém se šesti týmy osvědčil a  turnaj 
nebyl nijak zbytečně dlouhý a kolem půl 
třetí odpoledne jsme měli už po vyhlá-

šení. K vidění bylo dost kvalitních zápasů 
a byla i sranda, legrácky a hlavní účel za-
hrát si fotbálek, to splnilo. Pokud něco 
bylo špatně, tak se to pokusíme do příště 
zlepšit. Velké díky zaslouží oba momen-
tálně zranění brankáři béčka David Chlá-
dek a Michal Škrna ml., kteří mi výrazně 
pomohli jak den před turnajem, tak 
během celého turnaje. Díky za veškerý 
servis, obsluhu i trpělivost všem z hos-

půdky Libiš i našim správcům Trédlovým 
za pomoc s přípravami. Bylo fajn vidět 
spoustu známých tváří opět hrát na jed-
nom hřišti. Pokud vše půjde jak má, tak 
se snad příští rok sejdeme zase. Třeba se 
nám jednou povede uspořádat i letní verzi 
turnaje…“ 

Ondřej Eisner,  
trenér B týmu a organizátor turnaje 

Minipřípravka

Libiš Cup 2023 vyhrál libišský dorost



Úvodní slovo starosty SDH  

Zdravím všechny příznivce našeho sboru, máme zde nový rok, nové výzvy a nové akce pro nás všechny. 
Věřím, že letošní rok bude minimálně stejně úspěšný jako ten loňský a že se nám povedou všechny nap-
lánované akce. Rád bych Vás všechny pozval na náš hasičský ples, který se bude konat 18. 3. 2023,  těšíme 
se na Vaši návštěvu a společně strávený večer.                                                                               S pozdravem JJ

Valná hromada 2023 
Jako každý rok i letos se konala valná hro-
mada SDH v  polovině měsíce ledna, kon-
krétně 14.1. Úvod nám zpestřili naši starší 
žáci, kteří si připravili taneční vystoupení, 
pak již přišel čas na představení hospoda-
ření a činnosti celého SDH za předcházející 
rok. Po ukončení těchto oficialit došlo také 
na předání medailí, čestných uznání a po-
děkování. Pro všechny hosty bylo připra-
vené lahodné občerstvení, které následně 
mohli vytancovat při závěrečné taneční zá-
bavě. JB

Bulletin dobrovolných hasičů Libiš 
Tento bulletin je určen pro všechny malé i velké dobrovolné hasiče  
z krásné obce Libiš a pro všechny, kteří se zajímají o dění a činnost sdružení  
a Výjezdové jednotky SDH Libiš. 

Svazek 1 
 Vydání 18. 

 10. 2. 2023

HASIČSKÉ LISTY
SDH Libiš 

Libušino náměstí

HASIČSKÉ LISTY

Zakončení roku 2022 

8.12.2022 zakončila tréninky v  roce 2022 
naše přípravka. Prckové vůbec netušili, že se 
na ně chystá překvapení v podobě návštěvy 
herny Mauglí v Neratovicích. Zde si mohli 
hrát více jak hodinu a půl. Aby jim síla jen 
tak nedošla, mohli si dobíjet energii pizzou 
a limonádou :). Na konci každý dostal čoko-
ládový adventní kalendář a vitamíny. V úterý 
13. prosince pak zakončili rok naši mladší 
hasiči. Ty naši vedoucí naložili do aut a od-
vezli do JumpParku v pražských Letňanech, 
kde strávili více jak hodinu. Když už si my-
sleli, že je to vše, překvapili je vedoucí tím, 
že je odvedli na večeři do KFC a Mekáče :). 
Jako malý dárek každý mladý hasič dostal 
balíček vitamínů. Moc doufáme, že si to děti 
užily stejně jako my :)  MK 

AED 
22. 12. 22 u nás  nenaděloval Ježíšek, ale Vy. Díky Vašim štedrým darům, 
které se povedlo vybrat při oslavách 125 let od založení našeho sboru, jsme 
konečně dostali AED, které bude sloužit nejen občanům obce, ale i okolí. 
Součástí balíčku byly také další nezbytné věci k první pomoci při resuscitaci, 
jako například ambuvak a safety set.  Na začátku tohoto roku byla výjez-
dová jednotka zaškolena na obsluhu AED a hned po zaškolení bylo AED za-
řazeno do aplikace záchranka. Všichni doufáme, že bude AED používáno co 
nejméně, ale pokud bude potřeba, budeme připraveni i my. Moc děkujeme 
všem, co nám na AED přispěli, všichni doufáme, že ho nebudeme potřebo-
vat, ale štěstí přeje připraveným. Dále bychom rádi poděkovali společnosti 
Kurzy ve zdravotnictví a lektorce Bc. Michaele Flaskové Dis. za zaškolení. 
V neposlední řadě patří poděkování obci Libiš za podporu.  MK



Fireport #12 

Požár krabice od petardy Libiš 
31.12 ve 21:10 byl naší jednotce nahlášen požár krabice od petard 
v Libiši. Na místě již zasahovali kolegové z HZS Neratovice a jelikož 
se opravdu jednalo o malý požár krabice, nebyla od nás potřeba 
další součinnost a byli jsme proto posláni zpět na základnu. MK

Fireport #1 Technická pomoc -  
odstranění nebezpečných stavů 
Dne 30.1. byl naší jednotce vyhlášen poplach na spadlou větev na 
komunikace ulice Pražská. Poprvé jsem vyrazili do výjezdu s naší 
novou Tatrou 815 naváděni výjezdovým tabletem. Na místě, kde 
byla větev označena se bohužel nenacházela. Telefonicky jsme se 
proto spojili s oznamovatelem, který přesně popsal místo, kde se 
spadlá větev nacházela. Větev jsme tedy ze silnice odstranili a ko-
munikaci vyčistili. Ihned poté jsme se vrátili zpět na základnu. MK

Fireport #11 
Požár zemědělské 
budovy Obříství  
Dne 11. 12. byl v 18:42 vyhlášen naší jednotce 
poplach. Jednotka byla poslána do nedale-
kého Obříství, kde hořela zemědělská budova. 
Při příjezdu bylo naší jednotce přidělen úkol 
dodávání vody již hasícím jednotkám. Poté, co 
byly plameny pod kontrolou, jsme byli posláni 
zpět na základnu. Na místě bylo asi jedenáct 
hasičských jednotek. MK

TFA Stonava  
Moravskoslezský kraj 

I v dalších závodech TFA naše barvy repre-
zentoval  Norbert Merta. 
V den závodu počasí vůbec nepřálo, ale Nor-
bert si s tím hlavu nedělal a závod si i tak po-
řádně užil. Závodilo se v  kategorii 18-60 
a přihlásilo se 25 mužů a 10 žen. Norbert se 
umístil na krásném 8. místě, což je v tak ob-
rovské konkurenci obrovský úspěch jak zmí-
nil pro polar.cz  

„Je to obrovská výzva i  v  tom věku, ale jak 
říkám – věk není rozhodující je to jen číslo, 
všechno je to o hlavě. Navíc jsou tu na závodě 
super lidi, super kamarádi.“ 

I v tomto roce 2023 se můžeme těšit na to, 
že stejně jako Norbert tak i  jeho dcera 
budou reprezentovat naše barvy na závo-
dech TFA v České a Slovenské republice. Dě-
kujeme SDH Libiš NM 

Tatra 815 je konečně ve výjezdu
To, na co jsme se skoro rok a čtvrt těšili, se nyní 
stává skutečností. Naše Tatra 815 byla konečně za-
řazena do výjezdu. Volací znak HME 890 zdědila po 
Tatře 148, ta má nyní nový volací znak HME 891 a je 
připravena jako rezervní výjezdové auto. Do 815 
jsme si pořídili výjezdový tablet a to že funguje na 
100 % jsme měli šanci poznat hned o několik dní 
později při prvním výjezdu :) .  Ještě jednou děkujeme Spolaně Neratovice a obci Libiš, bez 
nich by u nás 815 nebyla. MK 

Pozvánka na akce pořádané naším SDH  
25. 2. 2023 - závody pro naše mladé hasiče - Floriánkovo uzlování  
18. 3. 2023 - Hasičský bál - předprodej vstupenek 26.2.2023 na staré hasičské zbrojnici (Libušino náměstí) od 17:00 
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Nadaní tanečníci z Libiše
V naší obci máme spoustu nadaných dětí, 
se kterými vás seznamujeme v rozhovo-
rech z libišského dětského rozhlasového 
studia. Dnes vás seznámím s trojicí libiš-
ských dětí a jejich kolegy, kteří pod ve-
dením paní učitelky Roxoliany Sadirové 
ze ZUŠ Neratovice a  vedoucí taneční 
skupiny Roxton Dance school sbírají ta-
neční úspěchy. V  listopadu minulého 
roku se konala taneční soutěž Czech 
Dance Organisation v  Jablonci nad 
Nisou. V kategorii základních umělec-
kých škol a tanečních skupin svou repre-
zentaci úspěšně potvrdili libiští tanečníci. 
V Hip hop mini kategorii své prvenství 
vybojoval Mathias Placzek a  úžasné 
5. místo Sofinka Křtěnová. Mathias s ko-

legyňkou Emmou Markl ovšem v  Hip 
hop duetu vytancovali ještě společně 
druhé místo. Dalším medailovým oceně-
ním se může pochlubit již zkušená libiš-
ská tanečnice Nathaly Placzek, která 
získala v kategorii Hip hop junior krásné 
5. místo. Ovšem Nathálka potvrdila své 
umění i na Mistrovství ČR V Brně, kde 
v kategorii Elektro Buggie v sólo tanci zí-
skala bronzovou medaili. A se svou ta-
neční kolegyní Melisou Sadiki z Obříství 
ve dvojici si dotančily pro nejvyšší zlaté 
ocenění. Zde nezahálel ani Mathias s ko-
legyní Emmou, kde si vytancovali opět 
v  Hip hop dvojici pěkné druhé místo. 
Všem moc děkujeme za krásnou repre-
zentaci naší obce a přejeme mnoho úspě-
chů. Marta Doležalová

Sezóna 2023  
v libišské Jazzové  
zahradě začíná 
Tradiční Jazz, swing, blues, country 
a další hudební žánry nás provázejí již 23 
let v  Jazzové zahradě Na Staré štaci. 
I  tento rok již tradičně zahájí společně 
hudební sezónu 30. dubna. Letos je Fili-
pojakubská noc sváteční nedělní záleži-
tostí. Pro pohodu a dobrou náladu nám 
zazpívá Lenka Malinová v  doprovodu 
Revival Swing Bandu Praha. 
Každoročně se zde, zásluhou významné 
finanční podpory města Neratovice, koná 
festival Salon tradičního jazzu. V tomto 
roce se uskuteční již XXXV. ročník. 
V  několika festivalových večerech vy-
stoupí přední české skupiny různých 
žánrů. Po čarodějnickém zahájení 
30. dubna Lenkou Malinovou & Revival 
Swing Bandem se můžete těšit na další 
májová vystoupení, a  to 20. května na 
Scooting Blues Neratovice a 27. května 
na kapelu Old Boys Děčín. Další měsíc, 
a  to 17. června si poslechneme Brass 
Band Rakovník. 
Každý rok v libišské zahradě pořádá fes-
tival i Country rádio Praha, které si při-
pravilo 3. června vystoupení oblíbené 
kapely Rekonvalesce & hosté. Více in-
formací na: www.jazzova-
zahrada.cz. Rezervace na e-mail: revival. 
swing@seznam.cz nebo telefonicky na 
čísle 603 477 801. 

Marta Doležalová
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Konec lednových dnů má i svůj začátek. 
Katolický kostel sv. Jakuba Většího se 
dočkal své digitální informační stopy. 
V  21. století to nejde jinak, a  tak ke 
svému 671 roku dostal velký dárek. 
Pro návštěvníky a  milovníky historie 
jsme zde připravili jednotlivé sekce. Zde 
se dozvíte informace o historii kostela, 
významných datech, publikacích, akcích 
a  nabízených službách. Od března pro 

Vás nabízíme pravidelnou otevírací dobu, 
a  to každou druhou neděli v měsíci od 
14.00 do 17.00 hodin. Dále zde naleznete 
kontakty na pana faráře Petera Kováče 
a kostelnici Martu Doležalovou. S panem 
farářem si můžete domluvit svatbu, křty 
dětí i dospělých, svátost manželství, smí-
ření nebo pomazání nemocných a účast 
kněze na pohřbu. 
V kalendáři kostela sv. Jakuba Vás bu-
deme informovat o  mších, koncertech, 
výstavách a dalších akcích. Mezi nabídku 
služeb jsou zařazeny exkurze pro skupiny 
i  jednotlivce a  edukační program pro 
školy. Na webu naleznete kontakt pro re-
zervace termínů. 
Srdečně Vás zveme v neděli 16. 4. 2023 
od 17.00 hodin na koncert hudebního 
uskupení Ensemble Hilaris a již tradičně 
v  pátek 2. 6. 2023 od 18.00 do 21.00 
hodin na Noc kostelů. 
Kostelík má vytvořený i svůj oficiální fa-
cebookový profil. Zveme na webovou 
stránku https://www.kostel-sv-jakuba-
vetsiho-v-obci-libis.cz/. 

Marta Doležalová 

Libišský kostel sv. Jakuba má svůj web

KOUPÍM GARÁŽ V LIBIŠI 
 Tel: 601 120 313
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Vážení občané Libiše, 
dovolte nám tímto poděkovat za Vaši 
pomoc a  aktivitu během Tříkrálové 
sbírky. Velké poděkování patří především 
Vám všem, kdo jste naše koledníky s lá-
skou přijali a do Tříkrálové sbírky při-
spěli jakýmkoliv finančním obnosem. 
Pomáháte tím, nejen nám, šířit dobro 
a lásku, které není nikdy dost. 
V letošním roce se podařilo v Libiši vy-
brat částku 12 196 Kč. Celkový výtěžek 
Tříkrálové sbírky 2023, zajišťovaný Cha-
ritou Neratovice, byl ve výši 170 103 Kč. 
Tato částka bude použita na vybudování 
bezbariérových chodníků kolem Domu 
s pečovatelskou službou Sv. Jakuba v Li-

biši, abychom našim klientům lépe zpřís-
tupnili velkou část zdejší zahrady, také 
budeme pokračovat v projektu Adopce na 
dálku. 
Velice si vážíme Vaší podpory a účasti. 
Máme velkou radost, že jsme se letos 
mohli znovu osobně setkávat a uspořádat 
tradiční koledu Tří králů, na rozdíl od 
předchozích let plných omezení. Vstupu-
jeme do nového roku 2023 s optimistic-
kou vizí a  přejeme si, ať je pro nás 
všechny tento rok ještě lepší a bohatší na 
společné zážitky, než rok předchozí. 
Děkujeme za Vaši štědrost. 

Mgr. Lenka Urbanová 
ředitelka Charity Neratovice

OSMISMĚRKA 
V letošním roce 
máme pro vý-
herce naší osmis-
měrky připraveny 
nové hrníčky. 
Krásné plecháčky 
s reprodukcí obrazu z roku 1937 od malíře a grafika Jana Konůpka, 
který naši obec navštěvoval. 

Výhercem minulé osmisměrky  
je Jan Šimon. K výhře mu gratulujeme a věříme, že 

o nový hrníček s námi bude hrát i nadále.

ABONENTKA  ADRESA  AGREGÁT  AORTA  ASTEROID  BALDACHÝN  BANDA  BUNDA  BUŇKA  ČÁRKA  ČEPICE  ČTYŘHRA  
DOTEK  DÝMKA  EFEKT  ELEKTROINSTALACE  ETIKA  FORMACE  GLÓBUS  HÁDKA  HELMA  HONITBA  JIZVA  KABEL  
KARANTÉNA  KASKÁDA  KRŮTA  KŘTINY  KUKUŘICE  KŮLNA  KŮLNIČKA  LASER  LAVIČKA  MRAMOR  NÁMITKA  NUDLE  
ODBORNICE  ODLIV  PAMÁTNÍK  PAPRIKA  PERLA  PILOT  POHLEDNICE  PŘÍKRM  REPREZENTANTKA  ROSOL  ROZHLAS  
SÁŇKY  SKLAD  SPOTŘEBA  SRNKA  STUHA  SVATOZÁŘ  ŠŇŮRA  TLAČENKA  TRUBKA  TUBIČKA  UKOLÉBAVKA

(Vyluštěné znění osmisměrky napište na lístek, připište své telefonní číslo a lístek 
vhoďte do poštovní schránky u dveří obecního úřadu. Výherce hrníčku vylosujeme 
10. března 2023 a budeme ho kontaktovat na přiložené telefonní číslo.) 

Z historie obce: Na území dnešní Libiše žili lidé s určitostí již v době 
mladší doby kamenné (neolit). Dokazují to nesčetné archeologické ná-
lezy (celkem třiatřicet), z nichž nejstarší jsou neolitický kopytový klín 
a kamenný ...tajenka..... Kromě nástrojů se nalezly i kostrové hroby skr-
čenců. První zmínka o obci se v historických pramenech objevuje v roce 
1323, kdy je zmíněn Protiva z Libiše (Protywa de Lubisse). 

Vytvořeno na stránkách:  
https://osmismerky.relaxweb.cz 
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Spolana za miliardu 
zmodernizuje výrobu 
kyseliny sírové 
Důležitým pilířem strategického rozvo-
jového plánu společnosti Spolana je 
modernizace provozu na výrobu kyse-
liny sírové. Ten v následujících třech le-
tech projde postupnou proměnou. 
Hlavním přínosem projektu je zvýšení 
provozní spolehlivosti a bezpečnosti při 
současném snížení spotřeby elektrické 
energie a  zemního plynu. „Moderni-
zace bude postupná, protože ji lze re-
alizovat pouze během plánovaných 
odstávek výroby. Proto jsme celý pro-
jekt rozložili do tří let, “ vysvětluje Piotr 
Kearney, pověřený jednatel pro Spo-
lanu, a  dodává: „Klíčovými body pro-
jektu bude přenesení výroby páry 
nezbytné pro celý výrobní proces přímo 
do areálu kyseliny sírové a  instalace 
modernějších a  tím pádem úsporněj-
ších výrobních zařízení. “


